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Vragen van het statenlid Eelco van Hoecke (Partij voor Zeeland) ingevolge artikel 44 
reglement van orde  
 
AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2020 nummer 148. 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake de effecten van 15% 
extra CO2 reductie die wordt opgelegd door de EU aan de industrie in de Provincie 
Zeeland: 
 
Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Zijn GS het met ons eens dat deze 
plotselinge wijziging van de CO2-reductie 
door de EU ongewenst en onredelijk is? 

1. Allereerst is het goed te vermelden dat de 
ophoging van het CO2-reductiedoel niet uit de 
lucht komt vallen. In het in 2017 vastgestelde 
regeerakkoord gaf het kabinet al aan zich 
sterk te maken voor een Europese doelstelling 
van 55% CO2-reductie in 2030 . Dit is 
noodzakelijk om de doelen van het 
Klimaatakkoord van Parijs te halen. In het 
Nederlandse Klimaatakkoord werd 
ondertussen een doelstelling van 49% CO2-
reductie gehanteerd. Het Nederlandse doel 
lag dus al hoger dan het Europese doel. Als 
men kijkt naar het aantal megatonnen CO2, 
moet de industrie relatief meer reduceren dan 
andere sector-tafels uit het Klimaatakkoord. 
Voor de industrie betekent dit namelijk al een 
reductie van 59% . De huidige plannen zijn 
hier ook op ingesteld. Wat precies de 
Europese eis voor Nederland wordt, zal de 
Europese Commissie in 2021 bekend maken. 
Het doel van ten minste 55% geldt voor de EU 
als geheel. Het kan dus zo zijn dat bepaalde 
landen hun doelstellingen meer of minder 
moeten verhogen. 

2. Zijn GS voornemens tegen deze verdere 
aanscherping van de klimaatdoelen actie te 
ondernemen? Zo ja, welke? Zo nee, waarom 
niet? 

2. Provincie Zeeland volgt bij een verdere 
aanscherping van de klimaatdoelen het 
Nederlandse Klimaatakkoord, dat op basis van 
de nieuwe doelstellingen zal worden 
aangepast. Via de RES-Zeeland en Smart 
Delta Resources werkt de Provincie al aan het 
behalen van de doelstellingen uit het 
Klimaatakkoord en dit zal niet veranderen door 
een ophoging van de doelen. Wel zullen wij 
ons sterk maken om te zorgen dat aan de 
randvoorwaarden, genoemd in vraag 1, 
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voldaan zal worden. Ook zijn wij voorstander 

voor het uitstellen/opschorten van de invoering 

van de nationale CO2-heffing, vanwege de 

ophoging naar 55%. Dit met als doel om een 

gelijk Europees speelveld te waarborgen. 

 

3. Met de verder aangescherpte klimaat-

doelen vreest de PARTIJ VOOR ZEELAND 

(PVZ) voor de werkgelegenheid en het  

behoud van bedrijven zoals Dow en Yara  

voor Zeeland. Deelt GS onze zorg? Zo nee, 

waarom niet? 

3. Wij onderschrijven dat de Zeeuwse 

industrie voor veel werkgelegenheid en 

economisch toegevoegde waarde zorgt. De in 

het SDR Regioplan 2030-2050 opgestelde 

projecten zullen er niet voor zorgen dat er 

werkgelegenheid verloren zal gaan, maar zal 

deze juist toekomstbestendiger maken.  Uit 

onze contacten met de (onder andere) 

genoemde bedrijven blijkt juist dat zij willen 

investeren in hun locaties in Nederland. De 

verduurzaming wordt vanuit intrinsieke 

motivatie opgepakt en de inzet is behoud, 

danwel versterking van werkgelegenheid. 

4. Zijn GS het met ons eens dat wanneer 

bedrijven zoals Dow en Yara mochten 

besluiten te kiezen voor een andere 

vestigingsplaats dit een economische ramp 

voor Zeeland zou betekenen en dat alles in 

het werk dient te worden gesteld om dit te 

voorkomen? 

4. Nee. Kijkend naar de inspanningen die de 

bedrijven (ook vanuit hun hoofdkantoren) doen 

om te verduurzamen en ook de inzet en 

bijdrage die zij leveren aan Smart Delta 

Resources, hebben wij er vertrouwen in dat de 

bedrijven hier willen blijven. Dit verandert niet 

door een aanscherping van het 

klimaatbeleid.Via samenwerkingsplatform 

Smart Delta Resources en het door hun 

opgestelde Regioplan 2030-2050 werkt de 

Provincie als partner van de industrie mee om 

de gestelde doelstellingen te halen. In het 

SDR Regioplan 2030-2050 worden de 

projecten weergegeven die zijn opgezet om de 

doelstellingen op het gebied van CO2-reductie 

te behalen. Een Europese verhoging zal 

wellicht zorgen voor versnelling van deze 

projecten. Hoewel wij onderschrijven dat een 

verhoging van de CO2-reductie kan leiden tot 

extra uitdagingen, hebben wij het vertrouwen 

dat de Zeeuwse industrie dit aan zal kunnen. 

Wij stellen wel dat het kabinet en de EU 

voldoende ondersteuning moeten bieden voor 

de randvoorwaarden: voldoende 

financieringsmogelijkheden, voldoende opwek 
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van groene stroom en een tijdig adequate 

infrastructuur en energiesysteem. 

5. Zien GS mogelijkheden om voor Zeeland 

uitzonderingen te bedingen aangaande de 

nieuwe klimaatdoelen op het gebied van de 

CO2-reductie? 

5. Wij zien hiervoor geen mogelijkheden, maar 

achten het wel noodzakelijk dat de bedrijven, 

waar mogelijk, zo goed mogelijk ondersteund 

zullen worden om de doelen te halen. Wij zijn 

in dit kader dan ook voorstander van het 

uitstellen/opschorten van de invoering van de 

nationale CO2-heffing. Dit met als doel om 

een gelijk Europees speelveld te waarborgen. 

6. Zijn Gedeputeerde Staten het met ons  

eens dat de aangescherpte Europese 

klimaatdoelen globaal gezien leiden tot een 

ongelijk speelveld en dat het onwenselijk  

is dat de productie naar buiten de EU 

verplaatst wordt, met nog meer CO2-uitstoot 

tot gevolg door soepelere regels buiten de  

EU en het transport van eindproducten naar 

de EU? 

6. De EU zal bij een ophoging van de doelen    

ook het behoud van een globaal speelveld zo 

goed mogelijk moeten bewaken. Een 

belangrijk aandachtspunt zou hier bijvoorbeeld 

het invoeren van een grensheffing voor CO2 

kunnen zijn. In het kader van de EU Green 

Deal wordt door de Europese Commissie een 

“Carbon Border Adjustment Mechanism” 
uitgewerkt die weglek van economische 

activiteit en CO2 -uitstoot moet voorkomen.  

 Uit onze contacten met de (onder andere) 

genoemde bedrijven blijkt juist dat zij willen 

investeren in hun locaties in Nederland. De 

verduurzaming wordt vanuit intrinsieke 

motivatie opgepakt en de inzet is behoud, 

danwel versterking van werkgelegenheid. 

 
 
 

 

Namens fractie Partij voor Zeeland: 

Eelco van Hoecke 

 

 

 

MIDDELBURG, 26 januari 2021 

 

Gedeputeerde Staten 

Drs. J.M.M. Polman 

A.W. Smit 


	AANHANGSEL
	Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake de effecten van 15% extra CO2 reductie die wordt opgelegd door de EU aan de industrie in de Provincie Zeeland:

